
 

 

SKUPŠTINA 
Pazin, Dršćevka 3 
Tel: 052/351-667, Fax: 052/351-686 
 
KLASA: 021-04/19-02/82 
URBROJ: 2163/1-01/7-19-01 
Pazin, 13. prosinca 2019. 
 
 

ZAPISNIK 
 

sa 27. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 13. prosinca 2019. godine (petak),  u 
dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu 
Sjednicu je u 10,05 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske županije 
(IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI), koji je  sjednici i  predsjedavao. 
Pozdravlja sve prisutne. 
 
PRISUTNI – ODSUTNI: 
  

Red
. 

br. 

VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU– HSLS – Zeleni  

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  



                                                             
 

 
 
OSTALI PRISUTNI: 
 
FABRIZIO RADIN, Zamjenik župana koji obnaša dužnost župana IŽ 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, Zamjenica župana IŽ 
GIUSEPPINA RAJKO, Zamjenica župana IŽ, 
VESNA IVANČIĆ, tajnica Stručne službe Skupštine Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica tajnice Skupštine Istarske županije 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, v.d. pročelnica UO za proračun i financije IŽ, 
ELENA BOŽAC ČUJIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za gospodarstvo IŽ, 
EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 
vodoprivredu IŽ, 
GORDANA KLIMAN DELTON v.d. pročelnica Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i 
područnu (regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
Istarske županije,  
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik UO za održivi razvoj IŽ 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, Voditeljica Službe za unutarnju reviziju IŽ 
IVANA DRAGIŠIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i europske 
integracije 
TEA BATEL, v.d. pročelnica Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i druge 
etničke skupine 
BOŽIDAR RAČKI, Viši informatički savjetnik 
BOŽO KIRIN, načelnik PU Istarske 
ROBI ZGRABLIĆ, ravnatelj Županijske uprave za ceste 

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP - HSU -  SDSS  

28. Ljerka Peruško SDP - HSU - SDSS  

29. Radovan Cvek SDP - HSU – SDSS  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP - HSU – SDSS  

31. Milio Bulić SDP - HSU – SDSS  

32. Silvano Hrelja SDP - HSU - SDSS odsutan 

33. Goran Subotić SDP - HSU – SDSS odsutan 

34. Mirjana Galo SDP - HSU - SDSS  

35. Ilirjana Croata Medur HDZ  

36. Jurica Šiljeg HDZ odsutan 

37. mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ odsutan 

40. Damir Grünbaum nezavisni  

41. Damir Prodan Živi zid odsutan 

42. Gordana Čakić nezavisna  

43. dr.sc. Tea Golja nezavisna  

44. Ladislav Turčinović MOST NL mirovanje 
mandata 

45. Divna Radolović Rosanda nezavisna  



                                                             
 

PREDSJEDNIK, uz nadopunu točaka 25 i 26, daje dnevni red na glasanje: 
 

DNEVNI RED: 
 

1. Verifikacija zapisnika sa 26. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Informacija o stanju sigurnosti na području Istarske županije u devet mjeseci 2019. 

godine 
4. Prijedlog Odluke o ustrojstvu i djelokrugu upravnih tijela Istarske županije 
5. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Sporazuma o preuzimanju predmeta, pismohrane, 

ostale dokumentacije, opreme te sredstava za rad od mjesno nadležnog ureda 
državne uprave 

6.  
a) Proračun Istarske županije za 2020. godinu i Projekcije za 2021. i 2022. godinu 
b) Prijedlog Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2020. godinu 

7. Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije za 2020. godinu 
8. Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2020. godinu 
9. Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2020. 

godinu 
10. Prijedlog Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2020. 

godinu  
11. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog Financijskog plana Županijske 

uprave za ceste Istarske županije za 2020. godinu 
12. Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 

stranaka iz Proračuna Istarske županije za 2020. godinu 
13. Prijedlog Odluke o otpisu poreznog duga s osnova županijskih poreza za koji je 

utvrđena zastara prava na naplatu porezne obveze i kamata na dan 01. siječnja 
2019. 

14. Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o mjerilima za određivanje plaće župana i 
zamjenika župana, te službenika i namještenika u upravnim tijelima Istarske županije 

15. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i 
socijalno blagostanje Istarske županije za 2020. godinu  

16. Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske 
županije za 2020. godinu 

17. Prijedlog Srednjoročnog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području 
Istarske županije za razdoblje od 2020. do 2023. godine  

18. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Komunikacijske strategije za postupak izrade i 
provedbe Plana razvoja Istarske županije za razdoblje od 2021. do 2027. godine 

19. Program rada Savjeta mladih Istarske županije za 2020. godinu 
20. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Zavoda za hitnu 

medicinu Istarske županije  
21. Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za 

poslovni prostor Istarskih domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za 
obavljanje zdravstvene zaštite u mreži javne zdravstvene službe uključujući 
ljekarničku djelatnost i dentalnu tehniku  

22. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionaru Tomislavu Ružiću za promjenu 
prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost dentalne zdravstvene 
zaštite  

23. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Pisma namjere o suradnji na kandidaturi za titulu 
Europske prijestolnice kulture za 2025. g. u Republici Sloveniji naziva „Piran-Pirano 4 
Istria 2025“  



                                                             
 

24. Izvješće o obavljenoj financijskoj reviziji Istarske županije za 2018. godinu 
25. Prijedlog Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini paušalnog iznosa 

turističke pristojbe za općine i gradove u IŽ za 2021. godinu 
26. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa održavanja Sustava javnog navodnjavanja 

Valtura za 2020. godinu 
 

ORDINE DEL GIORNO 

1. Verifica del verbale della 26-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. Informazione sullo stato della sicurezza sul territorio della Regione Istriana nei primi 

nove mesi del 2019. 
4. Proposta di Delibera sull'organizzazione e le competenze degli organi amministrativi 

della Regione Istriana 
5. Proposta di Conclusione sull'approvazione dell'Accordo sull'assunzione delle 

pratiche, dell'archivio, dell'altra documentazione, dell'attrezzatura e dei mezzi per il 
lavoro dall'ufficio dell'Amministrazione statale territorialmente competente  

6.  

a) Proposta di Bilancio della Regione Istriana per il 2020 e Proiezioni per il 2021 e il 
2022 

b) Proposta di Delibera sull'attuazione del Bilancio della Regione Istriana per il 2020 
7. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nella cultura della Regione Istriana 

per il 2020 
8. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nello sport della Regione Istriana per 

il 2020 
9. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nello sport scolastico della Regione 

Istriana per il 2020 
10. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nella cultura tecnica della Regione 

Istriana per il 2020,  
11. Proposta di Conclusione sul consenso alla proposta del Piano finanziario dell'Autorità 

regionale per le strade della Regione Istriana per il 2020 
12. Proposta di Delibera sulla ripartizione dei mezzi per il finanziamento regolare dei 

partiti politici dal bilancio della Regione Istriana per il 2020 
13. Proposta di Delibera sull’annullamento del debito fiscale sulla base delle imposte 

regionali per le quali è subentrata la prescrizione del diritto a riscuotere gli obblighi 
fiscali e gli interessi in data 1 gennaio 2019 

14. Proposta di Delibera sulle modifiche della Delibera sulle misure per la 
determinazione dello stipendio del Presidente della Regione e dei Vicepresidenti, 
nonché dei funzionari e dipendenti negli organi amministrativi della Regione Istriana 

15. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano operativo delle attività del Piano per 
la salute e il benessere sociale della Regione Istriana per il 2020  

16. Proposta del Piano d'assegnazione delle concessioni sul demanio marittimo sul 
territorio della Regione Istriana per il 2020 

17. Proposta del Piano a medio termine d'assegnazione delle concessioni sul demanio 
marittimo sul territorio della Regione Istriana per il periodo dal 2020 al 2023  

18. Proposta di Delibera sull'approvazione della Strategia comunicativa per il 
procedimento di stesura e attuazione del Piano di sviluppo della Regione Istriana per 
il periodo dal 2021 al 2027 

19. Proposta del Programma di lavoro del Consiglio dei giovani della Regione Istriana 
per il 2020 

20. Proposta di Delibera sul consenso alle Modifiche e integrazioni dello Statuto 
dell'Istituto per la medicina d'urgenza della Regione Istriana  



                                                             
 

21. Proposta di Delibera sulla modifica e integrazione della Delibera sui criteri per 
determinare l'affitto per i vano d'affari delle Case della salute dell'Istria e delle 
Farmacie istriane che viene dato in affitto per lo svolgimento della tutela sanitaria 
nella rete del servizio sanitario pubblico inclusa l'attività farmaceutica e la tecnica 
dentale  

22. Proposta di Delibera sul consenso al concessionario Tomislav Ružić a cambiare lo 
spazio per svolgere il servizio sanitario pubblico - medicina dentale  

23. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Lettera d'intenti sulla collaborazione 
alla candidatura al titolo di Capitale europea della cultura per il 2025 nella Repubblica 
di Slovenia, dal titolo "Piran-Pirano 4 Istria 2025" 

24. Relazione sulla revisione finanziaria della Regione Istriana svolta per il 2018 
25. Proposta di Delibera sull'ammontare dell'imposta turistica a persona e per 

pernottamento e sull'ammontare dell'importo forfettario dell'imposta turistica per i 
comuni e le città della RI nel 2021 

26. Proposta di Delibera sull’approvazione del Programma di manutenzione del Sistema 
d’irrigazione pubblica a Valtura (Altura) per il 2020 

 
 
PREDSJEDNIK konstatira da je Dnevni red jednoglasno prihvaćen, uz predloženu nadopunu. 
 

AD – 1 
Verifikacija Zapisnika sa 26. sjednice Skupštine Istarske županije 

 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije bez rasprave JEDNOGLASNO 
verificira Zapisnik sa 26. sjednice Skupštine Istarske županije 
 

AD – 2 
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

 
PREDSJEDNIK, konstatira da je 10,06 sati, te prelazimo na vijećnička pitanja.  
 
BRUNO STERMOTIĆ, IDS, pozdravlja sve prisutne. Uljanikovac je i stalno mu to leži u glavi 
i na srcu, stalno si postavlja pitanje i htio bi znati nešto više o tome. Da li stvarno Uljanik umire? 
Mišljenja je da ovakva brodograđevna industrija nije smjela tako završiti. 
Predsjednik Vlade, gospodin Plenković dva puta je izrekao javno da bi se Uljanik mogao riješiti 
kao što se riješio 3. maj. To je izrečeno prije par mjeseci i nakon toga tišina. Bilo bi dobro da 
ova Skupština dobije više informacija, da vidimo što činimo i kuda idemo. Brod Santiago je 
otišao u Rijeku, ne zna koliko ljudi još radi u Uljaniku i čuva one hale. Tko god je radio u 
Uljaniku, taj će cijeli život nositi Uljanik u sebi. 
 
ŽUPAN, nakon nalaza stečajne upraviteljice, ključ za moguće oživljavanje proizvodnje 
brodogradnje u Puli, je u rukama političkog Zagreba, koji su isto svjesni činjenice koliko je 
opasno biti izloženi u gospodarstvenom smislu, učincima turističke privrede. 
Mišljenja je da „monogamni brak“ sa turizmom, za Istru i Hrvatsku je vrlo opasan. U razgovoru 
sa dužnosnicima, prije svega s ministrom unutarnjih poslova rečeno je da je turizam krhka 
grana, dovoljno je malo, pa da se vratimo na ono što smo imali nekada.  
To je djelatnost koja ovisi o sigurnosnim pitanjima, o globalnim odnosima, klimatskim 
promjenama, migracijama, o faktorima koje ne možemo mi sami kontrolirati. Iz tih razloga, 
imati alternativu je od životne važnosti, ne samo za Istru, nego i za cijelu Hrvatsku. Mi imamo 
pogone, imamo ljude koji su tu blizu, nisu otišli predaleko, koji su otišli u brodogradilišta u 
Italiju, Njemačku, ljudi koji su situirani, koji imaju znanja i koji mogu doprinijeti oživljavanju 
brodogradnje.  



                                                             
 

S druge strane, neupitno je da lokalna zajednica, Grad Pula i Istarska županija, kao i ostali 
gradovi, naročito na jugu Istre, dat će svoju podršku, ne samo moralnu nego i bilo koju drugu, 
da se može krenuti od nule. Imamo znanja, imamo tradiciju i iskustvo. Brodograđevna 
industrija pridonosi stabilizaciji društvenog života, nije to samo proizvodnja, to je način i stil 
života. S tog aspekta, vjeruje da će Ministarstvo gospodarstva vidjeti priliku, nakon što se 
stabilizira 3. maj, za jedan ponovni početak 160-godišnje priče brodograđevne industrije na 
jugu Istre. 
Relativni sam optimista, jer vjerujem u razum. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, pozdravlja sve prisutne. Prvo pitanje se odnosi na javni poziv za 
dodjeljivanje potpora za razvoj poduzetništva Istarske županije, koji je bio raspisan u svibnju 
2019. godine, putem kojeg je bilo poduzetnicima dostupno 1 milijun kuna. Zatvoren je nakon 
samo tjedan dana, sva sredstva su bila iskorištena. 
Koliko je poduzetnika dobilo sredstva, koja je bila metodologija za vrednovanje pristiglih 
prijava? Da li se radilo o metodi „najbrži prst“ ili nekoj drugoj? Gdje se može naći odluka o 
rezultatima javnog poziva? 
Drugo pitanje je za pročelnicu Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb, a tiče se 
problematike prijevoza osoba sa područja središnje Istre u pulske ustanove, Centar za 
rehabilitaciju i Down centar. Kako može Istarska županija pomoći i što se može napraviti po 
tom pitanju? 
 
ELENA BOŽAC ČUJIĆ, Javni poziv za dodjelu potpora poduzetnicima otvoren je u svibnju. 
Odaziv je bio veliki, zatvoren je u pet dana. Prošlih godina interes je bio puno manji i zahtjevi 
su se prikupljali tijekom cijele godine. Kriterij je bio prema redoslijedu zaprimanja zahtjeva, 
prvi koji su podnijeli zahtjeve, tu su potporu i dobili. 
Rebalansom je osigurano 330.000 kn za one zahtjeve koji su predani u roku, a za koje nije 
bilo sredstava. Odluka je objavljena putem akata Župana, a nakon što Ugovori budu potpisani, 
popis poduzetnika bit će objavljen na našim stranicama pod rubrikom „gospodarstvo“. 
 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, što se tiče prijevoza djece s teškoćama u razvoju, iz središnje 
Istre u pulske ustanove, nama su posljednjih mjesec i pol dana, obratili se s tom informacijom 
vijećnici Županijske skupštine putem Odbora za društvene djelatnosti. Informacije su govorile 
o tome da ne postoji adekvatan prijevoz prema Dnevnom centru Veruda, Školi za odgoj i 
obrazovanje, Down centru i Dnevnom centru za rehabilitaciju. Radi se o ustanovama Školi i 
Centru na Verudi kojih je osnivač Grad Pula, a druga dva Centra su privatni, odnosno njihovi 
osnivači su Udruge. Sve te ustanove pružaju rehabilitaciju i programe dok sam prijevoz nije 
nužno usluga koju oni pružaju. Ljudi su se snalazili na razne načine i jedan drugome uskakali 
kada je išao kombi i kad je bilo mjesta. 
Pitanje je koja je naša nadležnost kada mi nismo osnivači i kad programe provode privatne 
ustanove ili udruge. Poduzeli smo nekoliko stvari, tražili očitovanje Dnevnog centra Veruda, 
gdje je organiziran i sastanak na kojem su sudjelovali načelnici općina Žminj, Svetvinčenat, 
Pazin, Cerovlje. Dogovoreno je da Škola zatraži dodatno pojašnjenje od Ministarstva vezano 
za pratitelje. Ovog trenutka problem nije još uvijek do kraja riješen, ali radimo na tome i o 
daljnjim koracima ćemo obavijestiti. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, zahvaljuje na odgovoru na drugo pitanje i cijeni sve učinjene 
napore. To je problematika koja je prioritet i koja se mora riješiti kroz nekih sedam do deset 
dana, a ne čekati mjesecima. Zadovoljna je odgovorom, međutim odgovorom na prvo pitanje 
nije zadovoljna. 
Što se tiče metode „najbrži prst“, znamo koliko je bila prozivana bivša ministrica regionalnog 
razvoja i fondova EU. Radi se o jednoj od najnetransparentnijih metoda evaluacije pristiglih 
prijava. Također na web stranici Istarske županije nije moguće pronaći tekst Javnog poziva, 



                                                             
 

pa bi zamolila da joj se isti pismeno dostavi, kao i odluka koja je donijeta. Mišljenja je da bi se 
Javni poziv i evaluacija prijava trebalo dignuti na jednu višu, transparentniju razinu. 
 
VLADIMIR BURŠIĆ, IDS, pozdravlja sve prisutne. Inspekcijskim nadzorom zabranjen je rad 
dislocirane ambulante u Premanturi i Pomeru u kojima je ordinirala koncesionarka obiteljske 
medicine dr. Alma Radoslav iz Medulina. Činjenica je da je u Zakonu o zdravstvenoj zaštiti 
propisano da zdravstveni radnik može obavljati privatnu praksu i u dislociranom prostoru od 
adrese odobrene privatne prakse samo ako se nalazi na potpomognutom području ili području 
s razvojnim posebnostima. 
Međutim, treba uzeti u obzir geografski položaj i teritorijalnu udaljenost, nepokrivenost 
direktnim linijama javnog prijevoza i broj starijeg stanovništva nekog područja, kako bi se 
osigurala dostupnost zdravstvene zaštite za sve građane, a to je slučaj za građane Pomera i 
Premanture. Podružnica sindikata umirovljenika iz Medulina, pokrenula je pitanje mogućnosti 
vraćanja rada ambulanti u Pomeru i Premanturi, navodeći da imaju prostorno sve uvjete. 
Općina Medulin je uložila velika sredstva u njihovo uređenje. Podružnica se obratila pismeno 
i ministru Kujundžiću, međutim odgovora nema. 
Molimo da se inicira izmjena zakona u tom kontekstu, ali da se u međuvremenu iznađe odmah 
mogućnost rada tih ambulanti. 
Pitanje upućuje gospođi Sandri Ćakić Kuhar, postoji li dobra volja, te kakve su mogućnosti 
traženja rješenja ovog problema naših sugrađana? 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, pozdravlja sve prisutne i zahvaljuje vijećniku Buršiću na pitanju i 
detaljnoj elaboraciji pitanja. Po sadašnjem Zakonu o zdravstvenoj zaštiti nije moguće da jedna 
ordinacija obiteljske medicine ordinira na dva mjesta, odnosno da radi na dislociranoj jedinici, 
osim na posebnim potpomognutim područjima, s razvojnim posebnostima. Slaže se da 
ovakvo zakonsko rješenje nije dobro i da bi takav rad trebalo omogućiti, jer je Županija 
odgovorna i treba osigurati dostupnu zdravstvenu zaštitu, što međutim zakon u ovom 
momentu onemogućava, iako postoji liječnica koja je voljna raditi u dvije ambulante, te također 
postoji i adekvatan i obnovljen prostor. 
Naš prijedlog je da ova Skupština ide prema Vladi s jednim prijedlogom, da se inicira promjena 
zakona u člancima koji definiraju ovu mogućnost, odnosno da se ostavi mogućnost 
predstavničkom tijelu jedinice regionalne samouprave da utvrdi takvu mogućnost. U 
međuvremenu Županija će tražiti da se usprkos ovakvim zakonskim odredbama, omogući, 
zbog specifičnosti situacije u Premanturi i Pomeru , da dislocirana  ordinacija radi. 
 
PREDSJEDNIK, molio bi da se pripremi i formulira predloženi prijedlog Zaključka, te će se o 
tom prijedlogu glasati. 
 
IRENA PERUŠKO, IDS, pozdravlja sve prisutne. Ima pitanje vezano za zgradu Medicinske 
škole u Puli. Nedavno je Istarska županija raspisala poziv za javnu nabavu za izvođače 
radova. U kojoj je to fazi, da li imamo izvođača i ako imamo, kada možemo očekivati početak 
izgradnje naše nove Medicinske škole u Puli? 
 
ŽUPAN, svi natječajni postupci su završeni s uspjehom i bez žalbi. Još uvijek teče žalbeni rok 
za natječaj za izbor voditelja projekta na gradilištu, nakon čega ćemo imati sve natječaje 
gotove i bit ćemo spremni za potpisivanje ugovora, odnosno za otvaranje gradilišta. Mora se 
ovom prilikom zahvaliti Gradu Puli, gdje je na sjednici Gradskog vijeća prihvaćeno 
sufinanciranje kreditne obaveze, iako Grad Pula nije bio zakonski u obavezi to učiniti, međutim 
učinio je to  radi suradnje, solidarnosti, što se i očekuje od jednog Grada koji drži do toga da 
zdravstvena skrb bude na razini zadataka. Naravno, to je u sklopu svih onih mjera koje smo 
poduzeli u zadnje vrijeme, osim gradnje nove bolnice, stipendiranja studenata medicine, 
osiguranja inicijalnih sredstava za pokretanje studija medicine u Puli. Sve su te mjere 



                                                             
 

usmjerene prema tome da Pula i cijela Istra u skoroj budućnosti bude imala sve što je potrebno 
za kvalitetnu, učinkovitu zdravstvenu skrb na svim razinama kao i u stvaranju srednjih 
medicinskih kadrova. 
Ovim putem se zahvaljuje Gradskom vijeću Grada Pule što je prepoznao tu potrebu i 
zajedničkim snagama, investicija će biti gotova sredinom 2021. godine. 
 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, nezavisna, pozdravlja sve prisutne. Ima pitanje vezano za 
poskupljenje cijena Doma Alfredo štiglić. Cijena je poskupila za 35%, ali vrlo potiho, na jedan 
čudan način, nigdje nije bilo obavijesti, nitko nije znao, samo je socijalna radnica pojedinačno 
zvala rodbinu korisnika da ih obavijesti o poskupljenju cijena. 
Postavlja pitanje što će biti s onim korisnicima kojima mirovina ne pokriva troškove i nemaju 
imovine niti djece? Da li će korisnici biti zamoljeni da odu? Pretpostavlja da ne. 
Drugo pitanje tiče se natječaja za izbor direktora Kaštijuna. Navodno pristigla je jedna molba, 
nada se da će čim prije biti izabran, jer kad nema direktora onda i poslovi ne idu onim tijekom 
i brzinom kako bi trebali.  
Pita Župana da li ima kakvih pozitivnih novosti vezano za probleme koje imamo sa 
Kaštijunom? 
 
ŽUPAN, u tijeku je natječaj za izbor novog direktora ili direktorice Kaštijuna, pa ne bi htio u 
ovom trenutku prejudicirati bilo što. Osobno zajedno s gradonačelnikom Pule prati situaciju 
sustava gospodarenja otpadom i pitanja optimizacije rada samog pogona. 
Može reći samo to da su poduzete određene mjere i aktivnosti. Onog trenutka kada budemo 
imali rješenja obavijestit ćemo o tome. Rješenja su na vidiku, to neće biti rješenja koja će se 
desiti odjednom, to će biti jedan proces, postepeno će se dešavati optimizacija pogona u 
Kaštijunu i svega onoga što se događa prije samog dovoženja otpada i ono što se događa 
poslije, a to je zbrinjavanje i korištenje goriva iz otpada kao alternativnog i ekološki prihvatljivog 
izvora energije. 
Sljedeća sjednica Skupštine planira se za početak ožujka sljedeće godine kada će biti na 
dnevnom redu Rebalans proračuna. Tada ćemo govoriti i o Kaštijunu, obećali smo odgovore, 
odgovore ćete dobiti, kakvi god bili. 
Što se tiče izbora direktora Kaštijuna, javnost će biti obaviještena uobičajenim putem kada 
postupak bude gotov. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, što se tiče iznosa participacije korisnika u cijeni usluga smještaja 
u domovima, moramo razumjeti da je to samo dio cijene koju korisnici plaćaju, prava cijena 
usluge je nešto drugo. 
Cijena je povećana sa 1.12. o čemu je na dvije strane pisalo u jednim  dnevnim novinama. 
Participacija za korisnike povećana je u rasponu od 7 do 35%, nije za sve jednako. 
Što se tiče mogućnosti plaćanja od strane korisnika, prvi postulat je da korisnici koji su 
smješteni u ustanovu, ukoliko nemaju svojih prihoda ili imovine, za njihov smještaj, odnosno 
plaćanje dijela cijene smještaja, obraćaju se Centrima za socijalnu skrb, te je onda država 
nadležna za njihovo plaćanje cijene. 
Niti jedna osoba koja je sada trenutno smještena u Domovima čiji je osnivač Istarska županija, 
zbog ove korekcije cijena neće biti izbačena iz doma. 
Cijene za korisnike su mijenjane posljednji put 2000. godine i ovo je povećanje sada nastalo 
uslijed promjena cijena na tržištu. Situacija je takva da u našim domovima je trenutno 57% 
osoba smješteno kao privatni korisnici, a ostalih 43% su smješteni temeljem rješenja Centara 
za socijalnu skrb i za njih ili u cijelosti ili djelomično, iznose plaća država. 
Država je sada odlučila za one korisnike za koje ona plaća dio ili cijeli iznos smještaja, povećati 
cijenu za 35%, uz uvjet da takvu veću cijenu plaćaju svi ostali korisnici usluga. 



                                                             
 

Svjesni smo nedostatka mjesta u domovima za starije u našoj županiji. U protekloj smo godini 
za ovu razliku da bi domovi mogli funkcionirati do ekonomske cijene, uložili 4,5 milijuna kuna, 
za 523 osobe u četiri doma, da bi cijene ostale iste. 
U ovom momentu odlučili smo da je oportunije uložiti ovaj značajni iznos u izgradnju novih 
kapaciteta Domova za starije, u Pazinu i Labinu, nego da se ovaj iznos rasprši na korisnike. 
Ono što je bitno je da su ti iznosi participacije obzirom na mirovine, još uvijek u dostižnim 
razinama, u iznosu od 2.396 kuna do najviše cijene od 3.235 kuna. 
 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, nezavisna, zahvaljuje na odgovoru. Nije sada pričala o 
cijeni, cijena doma Štiglić je puno manja od privatnih domova, pričala je samo o načinu 
povećanja cijene. Propustila je pročitati članak u novinama. Misli da je bio red i da je trebalo 
sve korisnike ili njihove skrbnike ili djecu, pismeno obavijestiti barem mjesec dana prije toga. 
Znamo kakve su naše mirovine i da većini ljudi mirovina neće biti dovoljna za pokrivanje cijene 
smještaja. Ako mirovina i pokrije cijenu smještaja, neće biti za sve ostale troškove koje 
korisnici imaju. 
Rečeno je da je cijena poskupila od 7 do 35%, ali iz razgovora s nekim korisnicima, zna da je 
cijena poskupila odmah 35% i iznosi 3.250 kn, a ne 3.235 kuna. 
 
ŽUPAN, maksimalna cijena iznosi toliko, a minimalna je bila 7%, ukoliko bude potrebe mi 
ćemo intervenirati ili preko Centra za socijalni rad ili ćemo animirati jedinice lokalne 
samouprave da u sklopu svojih programa socijalne skrbi donose odgovarajuće odluke.  
Međutim, zašto je došlo do povećanja? Zato što 20 godina nitko nije htio dirati u to. Zadnji 
puta su se dirale cijene 2000. godine. Sada se poduzelo nešto što se trebalo poduzeti puno 
ranije, zato imamo povećanje od 7 do 35%, a trebalo je biti postepeno i manje, kroz više 
godina. Nije se više proračunski moglo izdržati ovaj teret, na uštrb stvaranja novih kapaciteta 
tamo gdje je to potrebno. Cijene između privatnog i javnog sektora se jako razlikuju. Ne znam 
da li su cijene privatnog smještaja preskupe, ali znam da su naše cijene bile u debelom 
zaostatku i projekcija koju smo imali za ovu godinu, subvencioniranja iznosila je 4,5 milijuna 
kuna. Netko je trebao reći „dosta“, a to sam igrom slučaja ja, i preuzimam svu odgovornost za 
takav potez, smatram da je to trebalo uraditi upravo na taj način, jer drugi način ne bi bio 
moguć. Ukoliko bude pojedinačnih  problema u sustavu, intervenirati ćemo. Uloga dužnosnika 
je da ponekad donosi i nepopularne mjere. 
 
VEDRANA GREGOROVIĆ HRVATIN, IDS, pozdravlja sve prisutne. Vjeruje da svi koji putuju 
na dionici između Pazina i Buzeta imaju prilike vidjeti kako radovi na istarskom ipsilonu lijepo 
napreduju, međutim svjedoci smo da je mjesec studeni bio dosta kišan, vjeruje da su se radovi 
ipak nekom dinamikom odvijali. 
Zanima je da li radovi idu prema planu, da li postoje naznake za drugu cijev tunela Učka i 
općenito kakvo je stanje na gradilištu? 
 
JOSIP ZIDARIĆ, dovršetak prve dionice od Rogovići do Cerovlja će biti iduće godine. Drugi 
dio od Cerovlja do tunela bit će gotov 2021. godine. 
Vezano za drugu cijev tunela, postoji građevinska dozvola, projekti su gotovi. Bina Istra 
trenutno intenzivno razgovara s bankarima, projektantima, revizorima, konzultantima i 
Ministarstvom pomorstva, prometa i infrastrukture i cilj im je da te 2021. godine kada bude 
dionica do tunela gotova, da onda počnu i radovi na izgradnji druge cijevi tunela. Tri godine bi 
trebao trajati taj posao, jer je tunel dug 5,5 km i to je neki optimalan rok za izgradnju druge 
cijevi tunela. Na taj način će biti završena naša autocesta, a drugi dio sa Primorsko goranske 
županije će se graditi paralelno. 
 
MARINO BALDINI, SDP, pozdravlja sve prisutne. Radi se o jednoj temi o kojoj je više puta 
govorio i smatra da je možda najbitnija tema s kojom smo se suočavali ovih godina za vrijeme 



                                                             
 

saziva naše Skupštine. Radi se o temi Uljanika koji je svima nama na srcu, bez obzira da li 
smo iz Pule ili nismo, jer to je doista toliko nešto ključno za Istru i sada i kroz povijest. Po 
njegovim spoznajama, Uljanik ima strateškog partnera, a o tome se ne piše,  o tome se ne 
govori. To što nema Uljanika u našem Proračunu, to je druga stvar, jer Županija nema vlasnički 
udio tamo. Znamo svi da će se 18.12. održati Skupština dioničara Uljanika, što je vrlo bitno, 
jer Skupština se ne sastaje svakih pet dana, tamo se donose ključne odluke. Naravno, slaže 
se sa Županom da Vlada kao najveći vlasnik da stoji iza toga i za procedure koje treba 
napraviti, no međutim ako je to točna informacija, a je, onda treba vidjeti da li mi možemo još 
nešto učiniti, pored onoga što smo pokušali. 
 
ŽUPAN, u potpunosti se slaže. Bilo je riječi na našem Klubu vijećnika da se pokuša sazvati 
tematsku Skupštinu na temu budućnosti i „reanimacije brodogradnje“ u Puli, te da pozovemo 
nadležne ministre, Mi ćemo to pokušati napraviti, kontaktirati, doći do odgovora. Za sada ono 
što čujemo je jedna zaglušujuća tišina, kao da su stvari stale. Prihvaća prijedlog da bi trebalo 
reagirati i mi ćemo reagirati na način da ćemo pitati nadležne što se namjerava, da li je to 
početak neke priče za koju bi trebalo osigurati 100 do 150 milijuna eura. 
 
PREDSJEDNIK zaključuje ovu točku dnevnog reda. Poziva pročelnicu Sonju Grozić Živolić 
da iznese pripremljeni prijedlog. 
 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, čita pripremljeni prijedlog Zaključka vezano za rad dislociranih 
ordinacija. 
Predlaže se izmjena Zakona o zdravstvenoj zaštiti („Narodne novine“ br. 100/18), članaka 55. 
stavka 1. i 103. stavka 14., na način da se omogući da se zdravstvena djelatnost domova 
zdravlja odnosno privatna praksa zdravstvenih radnika može obavljati i u drugom dislociranom 
prostoru, „koji se nalazi na potpomognutom području ili području s razvojnim posebnostima ili 
u drugom području za koje predstavničko tijelo jedinica područne (regionalne) samouprave 
utvrdi potrebu“. 
 
Traži se da se do stupanja na snagu predloženih izmjena Zakona o zdravstvenoj zaštiti 
(„Narodne novine“ br. 100/18) iz točke I. ovog Zaključka, omogući rad u dislociranim 
ordinacijama na području općine Medulin. 
 
PREDSJEDNIK daje Prijedlog zaključka na glasanje. 
 
Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO donosi sljedeći 
 

ZAKLJUČAK 
o pokretanju inicijative za izmjenu Zakona o zdravstvenoj zaštiti i omogućavanja rada u 
dislociranim ordinacijama na području općine Medulin,  

I. 
Predlaže se izmjena Zakona o zdravstvenoj zaštiti („Narodne novine“ br. 100/18), članaka 55. 
stavka 1. i 103. stavka 14., na način da se omogući da se zdravstvena djelatnost domova 
zdravlja odnosno privatna praksa zdravstvenih radnika može obavljati i u drugom dislociranom 
prostoru, „koji se nalazi na potpomognutom području ili području s razvojnim posebnostima ili 
u drugom području za koje predstavničko tijelo jedinica područne (regionalne) samouprave 
utvrdi potrebu“. 
 

II. 
Traži se da se do stupanja na snagu predloženih izmjena Zakona o zdravstvenoj zaštiti 
(„Narodne novine“ br. 100/18) iz točke I. ovog Zaključka, omogući rad u dislociranim 
ordinacijama na području općine Medulin. 



                                                             
 

 
 

AD – 3 
Informacija o stanju sigurnosti na području Istarske županije u devet mjeseci 2019. 

godine 
 
BOŽO KIRIN, načelnik PU Istarske, pozdravlja sve prisutne.  
Stanje sigurnosti na području županije u devet mjeseci 2019. godine u odnosu na prethodnu 
godinu obilježeno je smanjenjem broja kaznenih djela za 13%, smanjenjem broja prometnih 
nesreća za 16%, povećanjem broja poginulih osoba u prometnim nesrećama za 6%, 
smanjenjem broja prekršaja protiv javnog reda i mira za 12%, povećanjem broja prekršaja iz 
ostalih zakona za 32%, te povećanjem broja požara za 25%.Od ukupnog broja zabilježenih 
kaznenih djela u devet mjeseci razriješeno je 1542 kaznena djela ili 52%, te je broj razriješenih 
kaznenih djela manji za 11% u odnosu na isto razdoblje prethodne godine. 
U segmentu organiziranog kriminaliteta bilježi se povećanje kaznenih djela za 73% u odnosu 
na prethodnu godinu, gdje najveći udio se odnosi na protuzakonito ulaženje, kretanje i boravak 
u Republici Hrvatskoj. 
Zatim evidentirano je 529 prekršaja protiv javnog reda i mira, što je za 75 prekršaja ili 12% 
manje nego u prošlogodišnjem razdoblju. 
Tijekom devet mjeseci evidentirane su 1.273 prometne nesreće što je za 236 prometnih 
nesreća ili 16% manje u odnosu na prošlogodišnje usporedno razdoblje. 
Na temelju svih pokazatelja procjenjujemo da je stanje sigurnosti na području Županije tijekom 
devet mjeseci zadovoljavajuće. Nisu zabilježeni događaji koji bi bitno narušili sigurnost 
građana i imovine. Zabilježeno je smanjenje broja kaznenih djela i prekršaja protiv javnog reda 
i mira. Stanje u cestovnom prometu obilježeno je smanjenjem broja prometnih nesreća i 
povećanjem broja poginulih za jednu osobu. 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje načelniku Kirinu i otvara raspravu po Klubovima. 
 
MIRJANA GALO, SDP-HSU-SDSS, svake godine prilikom podnošenja ovog izvješća, 
postavljam isto pitanje, a postavljat ću ga dok se ne riješi. Radi se o ubojstvima, 2011. godine 
u Puli ubijena je 78-godišnja Radoslava Marković, a 2013. ubijena je tada 72-godišnja Koviljka 
Radosavljević. Ta ubojstva još nisu razriješena, ubojice nisu otkrivene. Ne mogu shvatiti da 
barem jedno ubojstvo nije riješeno. Što je u pitanju, zašto nije riješeno i kada će se riješiti? 
 
PREDSJEDNIK zatvara raspravu po Klubovima i otvara pojedinačnu raspravu. 
 
VILI ROSANDA, IDS, zahvaljuje i čestita načelniku Kirinu. Uvijek je lijepo vidjeti kada su 
postoci nesreća u padu. Evidentno je da si je policija i Ministarstvo zaista dalo truda da uvedu 
reda na cestama, jer znamo da smo nažalost, uz Rumunjsku i Bugarsku, prvaci u postocima 
poginulih u prometu. Činjenica je da je policija prisutna, da su kazne rigorozne, i pravosuđe je 
profunkcioniralo, kazne se naplaćuju, ali isto tako činjenica je da nije sve samo na policiji. 
Osnovni problem je da bi možda trebalo vidjeti s Ministarstvom regionalnog razvoja i prometa 
o stanju naših cesta koje su preopterećene. Europski prosjek je oko 70% ukupnog prometa  
koji se odvija cestama, dok u Hrvatskoj je to preko 90%. Turizam se razvija, standard raste, 
automobila ima sve više i teško će te brojke biti u padu  ukoliko se ne pronađe načina da se 
razviju neki alternativni oblici prijevoza. Trebali bi puno više pričati o modernizaciji željeznice 
i popularizaciji željezničkog prometa. 
 
PREDSJEDNIK zaključuje raspravu i daje riječ načelniku Boži Kirinu. 
 



                                                             
 

BOŽO KIRIN, što se tiče prvog pitanja, radi se o dva ubojstva koja nažalost još uvijek nisu 
razriješena. Policija je i tada kada su se ubojstva dogodila, poduzela niz aktivnosti , radnji i 
izvida u cilju rasvjetljavanja jednog i drugog ubojstva i otkrivanju počinitelja. Međutim sve te 
mjere do sada nisu dale nikakvog rezultata, odnosno dale su neke rezultate, ali ne možemo 
sa sigurnošću potvrditi počinitelja ubojstva. Dakle, nisu to zaboravljeni slučajevi, oni su i dalje 
otvoreni dok se god ne otkrije počinitelj tako da svako toliko ti se predmeti ponovno ažuriraju, 
preispituju, traže se novi pravci kamo bi se usmjerilo kriminalističko istraživanje, te se nada da 
će doći do konačnog rezultata iako se radi o složenim kaznenim djelima. 
Što se tiče ovog drugog osvrta na stanje cestovnog prometa, naravno da ne leži sve na policiji 
jer poštivanje prometnih pravila je samo jedan segment, tu ima još utjecaja prometna 
infrastruktura, prometno okruženje, a naravno i odgovornost je na vozaču. Dobro bi bilo da su 
prometnice sigurnije, da se promet više odvija po autocestama koje su najsigurnije za promet. 
Ne smijemo zaboraviti i na tehničku ispravnost samih vozila, a iza svega stoji vozač kao 
najodgovorniji. U svim našim akcijama apeliramo na savjest vozača, na njihovo 
senzibiliziranje, da poštuju prometne propise i postavljena ograničenja. Konačni cilj naših 
akcija nije kažnjavanje, ali kazne bi trebale biti jedan destimulirajući faktor za vozače da se 
što manje krše prometni propisi, međutim na neke osobe niti to ne utječe i nažalost bilježimo 
dosta povratnika, recidivista koji su pod posebnim mjerama kako bi ih spriječili pri činjenju 
daljnjih prekršaja. 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje načelniku i zaključuje raspravu, te konstatira  
 

Skupština Istarske županija primila je na znanje Informaciju o stanju sigurnosti na 
području Istarske županije u devet mjeseci 2019. godine. 

 
Predlaže da točke 4  i 5 objedinimo u obrazloženju i raspravi, budući se radi o istoj tematici, 
te poziva Tajnicu Stručne službe Skupštine da iznese uvodna obrazloženja. 
  

AD – 4 
Prijedlog Odluke o ustrojstvu i djelokrugu upravnih tijela Istarske županije 

 

AD – 5 
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Sporazuma o preuzimanju predmeta, 

pismohrane, ostale dokumentacije, opreme te sredstava za rad od mjesno 
nadležnog ureda državne uprave 

 
VESNA IVANČIĆ, Zakonom o sustavu državne uprave koji je stupio na snagu u srpnju ove 
godine, propisano je da će jedinice lokalne i regionalne samouprave preuzeti povjerene 
poslove provedbe zakona u prvom stupnju i druge upravne i stručne poslove koje je do tada 
obavljao Ured državne uprave. Nakon ovog Zakona doneseno je još pedesetak novih zakona 
kojima je ova problematika regulirana i prenesene sve ovlasti na županije. Županije od 1. 
siječnja 2020. godine preuzimaju kompletno zaposlenike Ureda državne uprave i oko 200 
poslova. To konkretno znači da je naša Županija u obvezi donijeti odluku o unutarnjem 
ustrojstvu prema Zakonu o lokalnoj samoupravi gdje će biti inkorporirani svi ovi poslovi koji su 
nam povjereni. 
Što se tiče predložene odluke, prošla je savjetovanje s javnošću. Dobili smo određene 
primjedbe, uglavnom od Ministarstva uprave, koje se odnose najvećim dijelom na povjereni 
obim poslova, budući su oni još detaljnije propisali koje poslove trebamo preuzeti, zatim neke 
terminološke promjene u pogledu naziva pročelnika upravnih tijela a osobito službenika koji 
obavljaju poslove pročelnika upravnih tijela, zatim primjedbe koje se odnose na ispostave. 



                                                             
 

Ministarstvo smatra da Županije ne mogu imati ispostave, međutim dozvoljavaju da imamo 
izdvojena mjesta rada, što znači da će u našoj županiji, prema našem ustroju i nadalje biti 
izdvojena mjesta rada u svim mjestima gdje su do sada bile ispostave Ureda državne uprave. 
To je važno za građane da znaju da će na istom mjestu i dalje funkcionirati dosadašnje 
ispostave. Konkretno, matični uredi ostaju tamo gdje su i do sada bili. 
Od ukupno 161 zaposlenika Ureda državne uprave IŽ, 35 zaposlenika se opredijelilo za 
mirovinu i sa 15. prosinca će biti umirovljeni. Isto tako dvojici službenika prestaje radni odnos 
sa krajem godine, dvoje službenika preuzet će nadležna Ministarstva, a to su državni i sportski 
inspektor. Nama će ostati za preuzeti 121 službenik koji će obavljati poslove koje je do sada 
obavljao 161 službenik. 
Što se tiče Sporazuma, on je doživljavao promjene, bile su primjedbe od strane županija 
vezano za preuzimanje predmeta i arhive. Uz ovaj Sporazum ide i osam priloga, ne znamo da 
li će do dana potpisa ostati u ovom obliku, ali nada se da će vijećnici imati razumijevanja i dati 
ovlaštenje Županu da može potpisati takav Sporazum, iz razloga što je moguće da će on još 
doživjeti promjene do samog potpisivanja koje je zakazano u ponedjeljak 16. prosinca. Priloge 
uz Sporazum nismo još dobili, rečeno je da će se to dobiti prilikom potpisivanja. 
Također novina u ovom Sporazumu je da bismo mi trebali podmiriti troškove rada Ureda 
državne uprave za prosinac, što smatramo da nije logično jer mi preuzimamo  poslove sa 1. 
siječnja. Zatim tu su još obveze da moramo osigurati uvjete rada upravnom inspektoru. U 
ovom sporazumu nema sportskog inspektora, međutim dobili smo poseban sporazum koji je 
uputio Ured za sport gdje bi trebali osigurati uvjete rada za sportskog inspektora što 
podrazumijeva sve materijalne troškove, urede, uključujući i vozila, te smo ukazali da to nije 
logično i da stvara određene probleme „vis za vi“ zakonitosti poslovanja obzirom na pravdanje 
putnih troškova i sugerirali smo da se ti inspektori pridruže državnom inspektoratu. Posebno 
je nelogično da osiguravamo uvjete za upravnog inspektora koji bi zapravo trebao nadzirati 
Županiju. Ne znamo da li će to biti uvaženo od strane Ministarstva uprave. 
 
ŽUPAN, potvrđuje da je sve prethodno rečeno točno. Mi smo u poziciji da moramo poštivati 
zakon, a da ne znamo što ćemo zapravo u ponedjeljak na zajedničkom sastanku sa Vladom 
RH na čelu s premijerom, svi župani morati potpisati. Kažu da je to uobičajena situacija, iako 
ja smatram da je pomalo nesvakidašnja. Mi ćemo to preuzeti na jedan optimistični način, ali 
istina je da oni koji su ukazali na nelogičnosti su župani Varaždinske županije i Krapinsko 
zagorske županije i ja. Potpisat će Sporazum i nakon toga izvijestiti vijećnike pismenim putem.  
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu, te otvara raspravu. 
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi sljedeću 
 

ODLUKU 
o ustrojstvu i djelokrugu rada upravnih tijela Istarske županije 

 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi sljedeći 
 

ZAKLJUČAK 
 o prihvaćanju Sporazuma o preuzimanju predmeta, pismohrane, ostale 
dokumentacije, opreme te sredstava za rad od mjesno nadležnog ureda 

državne uprave 
 

AD – 6 

 
a) Proračun Istarske županije za 2020. godinu i Projekcije za 2021. i 2022. 

godinu 



                                                             
 

b) Prijedlog Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2020. 
godinu 

 
PREDSJEDNIK, moli Župana da iznese uvodno obrazloženje. 
 
ŽUPAN, dobili smo i obradili četrnaest amandmana. Jedan je stigao van predviđenog roka, 
međutim i njega smo bez obzira na to uvažili i obradili. Neki su prihvaćeni u potpunosti, neki 
djelomično, na način da smo morali smanjiti sredstva u odnosu na ono što je traženo. 
One koje nismo prihvatili, nismo mogli prihvatiti iz objektivnih razloga i to smo u materijalima 
obrazložili. Pokušali smo uzeti u obzir sve razumne amandmane bez obzira s koje strane došli 
i uokviriti jedan proračun za kojeg mislim da je vrlo ambiciozan. Imamo veliki broj investicija i 
aktivnosti koje se financiraju iz raznoraznih izvora, a možda ponajmanje iz naših izvornih 
prihoda. Na raspolaganju su decentralizirana sredstva, sredstva iz europskih fondova i druge 
mogućnosti koje nam stoje na raspolaganju, kao što je suradnja s jedinicama lokalne 
samouprave, kao što je prije spomenuta suradnja sa Gradom Pulom oko financiranja kreditnog 
tereta za izgradnju Medicinske škole u Puli. 
Mišljenja sam da je to jedan realan proračun i ukoliko bude prihvaćen, vjerujem da će sljedeća 
godina biti s jedne strane zahtjevna, a s druge strane i uspješna, te da ćemo imati dobre 
rezultate zahvaljujući pomoći svih vas, i na tome vam se zahvaljujem. 
 
ŽUPAN 
AMANDMAN 1 Eleonore Kotiga Vaš, radi se o ponovnom tiskanju knjiga mons. Bože 
Milanovića povodom 130. godišnjice rođenja i 40. godišnjice smrti mons.Bože Milanovića. 
Iznos je 50.000 kn i amandman se prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK, konstatira da je Amandman 1 prihvaćen. 
 
ŽUPAN 
AMANDMAN 2 Kluba vijećnika Hrvatske demokratske zajednice, radi se o osiguranju 
besplatnih obroka za učenike osnovnih škola. Trošak bi za 2020.g.iznosio 11.570.316,00 kn, 
a u 2021. godini imali bi teret od 26.642.175,00 kn što je bez obzira na svu dobru volju, 
nemoguće izdvojiti. Ukoliko postoji potreba da se izlazi u susret onim učenicima koji su u 
socijalnom statusu, za to postoje programi socijalne skrbi  za pojedinačne intervencije  
Amandman se iz tih financijskih i funkcionalnih razloga ne prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK, konstatira da se Amandman 2 ne prihvaća i pita predlagatelja da li želi 
glasanje o tom amandmanu? 
Predlagatelj ne želi glasanje. 
 
ŽUPAN 
AMANDMAN 3, Kluba vijećnika Hrvatske demokratske zajednice kojim se predlaže osiguranje 
sredstava u proračunu za nagradu Istarske županije Krasna zemljo, Istro mila koja bi se 
dodjeljivala jednom godišnje na Dan Istarske županije na svečanoj sjednici u Pazinu, prihvaća 
se djelomično. Prihvaća se inicijativa nagrađivanja. Kako bi se sredstva kvalitetno usmjerila, 
u 2020. godini kao prijelaznoj, sredstva se namjenjuju za program obilježavanja 160 godina 
rođenja i 85 godina smrti Matka Brajše Rašana. Tijekom 2020. godine definirat će se kriteriji i 
načini dodjele nove, predložene nagrade, usmjerene ka doprinosu zavičajnosti. 
 
PREDSJEDNIK konstatira da ovako izmijenjeni Amandman postaje sastavni dio proračuna. 
 
ŽUPAN 



                                                             
 

AMANDMAN 4 Divne Radolović Rosanda. Ovim amandmanom osigurala bi se sredstva za 
nabavu UTZ aparata kojeg nema Opća bolnica Pula kao ni Istarski domovi zdravlja. Potreba 
za UTZ javlja se kod dijagnoze poremećaja TMZ-čeljusnog zgloba koji omogućava pomicanje 
donje čeljusti. Kako nema aparata u Istri, pacijenti su primorani odlaziti u Rijeku, a posebno je 
to problem kod male djece. Radi se o iznosu od 15.000,00 kn. 
Amandman se prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK konstatira da prihvaćeni Amandman 4, postaje sastavni dio proračuna. 
 
ŽUPAN 
AMANDMAN 5 Kluba koalicije IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI, kojim se traži osiguranje 
sredstava za reviziju projekta Doma za starije osobe Alfredo Štiglić iz 2015. godine, u iznosu 
od 250.000,00 kn. Cilj bi bio dobivanje korigiranog projekta, usklađenog sa važećom 
zakonskom regulativom na području graditeljstva i realnijeg uvida u troškove buduće 
investicije. 
Amandman se prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK konstatira da prihvaćeni Amandman 5, postaje sastavni dio proračuna 
 
ŽUPAN 
AMANDMAN 6, Cilj ovog amandmana bio bi dodatnim financiranjem pridonijeti njegovanju 
višejezičnosti i multikulturalnosti u Istarskoj županiji kroz unaprjeđenje nastavne djelatnosti, u 
okviru Studija na talijanskom jeziku i kulturoloških studija, te prateće istraživačke djelatnosti 
pri Sveučilištu Jurja Dobrile u Puli. Navedena sredstva u iznosu od 50.000,00 kn, koristit će 
se sukladno dostavljenom programu od strane Sveučilišta Jurja Dobrile Pula. 
Amandman 6 se prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK konstatira da prihvaćeni Amandman 6, postaje sastavni dio proračuna 
 
ŽUPAN 
AMANDMAN 7, ovim amandmanom osiguralo bi se dodatnih 150.000,00 kn za rad Sportske 
zajednice istarske županije sa posebnim naglaskom u segmentu razvoja sporta mlađih 
uzrasta osobito za perspektivne sportaše županijske selekcije, usavršavanje sudaca i trenera, 
te za vrhunski sport, odnosno za stipendije vrhunskih sportaša. Slični amandman dao je Klub 
SDP-HSU-SDSS. Prihvaća se smanjeni iznos od 100.000,00 kn i to za financiranje županijskih 
selekcija koja podrazumijeva okupljanje mladih istarskih sportaša radi selekcioniranja 
najboljih, te nastupima tako izabranih u okviru juniorskih i kadetskih županijskih 
reprezentacija. Osiguravaju se i sredstva za financiranje sportskih stipendija vrhunskih 
sportaša.. 
Amandman se prihvaća djelomično. 
 
PREDSJEDNIK pita predlagača da li se slaže s ovakvim prijedlogom?. Predlagač navodi da 
se slaže. Konstatira da djelomično prihvaćeni Amandman 7, postaje sastavni dio Proračuna. 
 
ŽUPAN 
AMANDMAN 8, Prihvaća se prijedlog organiziranja manifestacije radi poticanja razvoja IT 
sektora, osobito kod mladih, te se osiguravaju sredstva u visini od 50.000,00 kn, a traženo je 
100.000,00 kn. 
Amandman se djelomično prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK pita predlagača da li se slaže s ovakvim prijedlogom?. Predlagač navodi da 
se slaže. Konstatira da djelomično prihvaćeni Amandman 8, postaje sastavni dio Proračuna. 



                                                             
 

 
ŽUPAN 
AMANDMAN 9 Divne Radolović Rosanda (nezavisna), Tamare Brussich (IDS) i Vilia Rosanda 
(IDS) 
Ovim Amandmanom predlažu se sredstva za hortikulturno uređenje pojasa oko županijskog 
centra Kaštijun. Traženo je 150.000,00 kn, a odobrava se 95.000,00 kn jer u toj inicijativi 
sudjeluje i općina Medulin. 
Amandman 9 se djelomično prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK pita predlagače da li se slažu s ovakvim prijedlogom?. Predlagači navode da 
se slažu. Konstatira da djelomično prihvaćeni Amandman 9, postaje sastavni dio Proračuna. 
 
ŽUPAN 
AMANDMAN 10 Kluba vijećnika SDP-HSU-SDSS, povećanje sredstava Sveučilištu Jurja 
Dobrile u Puli za pokretanje studija medicine djelomično se prihvaća u iznosu od 300.000,00 
kn za razdoblje od tri mjeseca do naredne izmjene i dopune Proračuna IŽ za 2020. g. koja bi 
se trebala desiti početkom ožujka, uz određene uvjete. 
Amandman 10 se djelomično prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK pita predlagača da li se slaže s ovakvim prijedlogom?. Predlagač navodi da 
se slaže. Konstatira da djelomično prihvaćeni Amandman 10, postaje sastavni dio Proračuna. 
 
ŽUPAN 
AMANDMAN 11 za sufinanciranje cijene prijevoza za srednjoškolce, ne prihvaća se. Prijevoz 
učenika u srednjim školama kojima je osnivač IŽ financirana je od strane Ministarstva znanosti 
i obrazovanja u 75% iznosa cijene. U preostalom dijelu od 25% sufinanciranja cijene prijevoza 
je obaveza sufinanciranja jedinica lokalne samouprave ili roditelja. Mi imamo zakonsku 
obavezu financiranja prijevoza učenika osnovnih škola i to su naše trenutne fiskalne 
mogućnosti. Iz tih razloga ne prihvaćamo Amandman 11. 
 
PREDSJEDNIK konstatira da Amandman 11 nije prihvaćen, te pita predlagača da li traži 
glasanje.  
Predlagač ne traži glasanje o Amandmanu. 
 
ŽUPAN 
Amandman 12 traži povećanje proračunskih sredstava namijenjenih financiranju školskog 
sporta iznosu od 50.000,00 kn i prihvaća se. 
 
PREDSJEDNIK konstatira da prihvaćeni Amandman 12, postaje sastavni dio Proračuna 
 
ŽUPAN 
Amandman 13 sufinanciranje biciklističke utrke Istarsko proljeće se ne prihvaća iz razloga što 
se istovrsna manifestacija se kandidirala i na natječaj Saveza sportova i nije dobila potporu 
krovnog saveza Biciklističkog saveza Istre. Iz tog razloga se Amandman 13 ne može prihvatiti. 
 
PREDSJEDNIK konstatira da Amandman 13 nije prihvaćen, te pita predlagača da li traži 
glasanje.  
Predlagač ne traži glasanje o Amandmanu. 
 
ŽUPAN 
Amandman 14 – za projekt rekonstrukcije Glazbene škole Ivana Matetića Ronjgova u Puli 
traži se 2 milijuna kuna. Amandman se ne prihvaća budući da je Glazbena škola sastavni dio 



                                                             
 

projekta Pulske srednje škole a kojeg je IŽ osmislila u cilju rješavanja prostorne problematike 
i unaprjeđenja standarda svih srednjih škola u Puli. Trenutno Glazbena škola u sklopu tzv. 
Žute škole ima trenutno najbolje uvjete. 
Amandman se ne prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK konstatira da Amandman 14 nije prihvaćen, te pita predlagača da li traži 
glasanje.  
Predlagač ne traži glasanje o Amandmanu. 
Zaključuje izjašnjavanje o amandmanima i zahvaljuje Županu, te daje predmetnu točku na 
glasanje. 
 
Skupština Istarske županije nakon provedenog glasanja, sa 36 glasova ZA, 2 glasa PROTIV 
i bez SUZDRŽANIH glasova, donosi 
 

a) PRORAČUN Istarske županije za 2020. godinu i Projekcije za 2021. i 
2022. godinu 

 
 
sa 36 glasova ZA, 2 glasa PROTIV i bez SUZDRŽANIH glasova, donosi 
 

a) ODLUKU o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2020. godinu 
 
 
PREDSJEDNIK navodi da prelazimo na niz točaka koje se odnose na donošenje Programa u 
kulturi, sportu, školskom sportu i tehničkoj kulturi, te pita vijećnike da li se slažu da se točke 
objedine. 
Vijećnici potvrđuju, te navode da nisu potrebna obrazloženja.  
Budući se nitko nije javio za raspravu po točkama  7, 8, 9 i 10, Predsjednik daje navedene 
točke na glasanje. 
 

AD – 7 
Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije za 2020. godinu 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  

 
PROGRAM 

javnih potreba u kulturi Istarske županije za 2020. godinu 
 

 
AD – 8 

Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2020. godinu 
 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  

 
PROGRAM 

javnih potreba u sportu Istarske županije za 2020. godinu 
 
 

AD – 9 



                                                             
 

Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 
2020. godinu 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  

 
PROGRAM  

javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2020. godinu 
 
 

AD – 10 
Prijedlog Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2020. 

godinu  
 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

PROGRAM 
javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2020. godinu 

 
AD – 11 

Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog Financijskog plana Županijske 
uprave za ceste Istarske županije za 2020. godinu 

 
 
 
BORIS ROGIĆ, IDS, zamolio bi ravnatelja ŽUC-a da još jedanput iznese stanje odnosno 
početak radova na Županijskoj cesti Kršan-Boljevići, duljine 2,2 km, a osigurana sredstva za 
2020. godinu iznose 2 milijuna kuna. Da li se planira početak radova u prvoj polovici iduće 
godine ili u drugoj polovici godine? 
U vezi klizišta u općini Pićan osigurana sredstva iznose 1,5 milijuna kuna. Da li su to dostatna 
sredstva, te da li će se u 2020. godini započeti sa sanacijom tog klizišta, jer je cesta već duže 
vremena zatvorena? 
Treće pitanje tiče se rekonstrukcije županijske ceste Vozilići-Kožljak-Šušnjevica. Da li su za 
to osigurana sredstva ili će se to rješavati kroz redovno održavanje? 
 
ROBI ZGRABLIĆ, pozdravlja sve prisutne. Što se tiče rekonstrukcije županijske ceste 5081 
Kršan-Boljevići, u Planu je osigurano 2 milijuna kuna. Raspisat će se okvirni sporazum za prvu 
dionicu u dužini 1,1 km što iznosi cca 4,3 milijuna kuna, započet ćemo sa radovima  u prvoj 
polovici iduće godine, a tijekom godine pronaći ćemo sredstva za cijelu dionicu. 
Što se tiče sanacije klizišta, na osnovu projektne dokumentacije tih 1,5 milijuna kuna bit će 
dovoljno i krenut će se u sanaciju odmah nakon završetka zimske službe, jer sanaciju klizišta 
ne možemo obavljati dok je ovako vlažno vrijeme jer možemo samo pogoršati situaciju. 
Dionicu Vozilići-Kožljak ćemo održavati kroz redovno održavanje kolnika.  
Osigurat će se sredstva za održavanje tih cesta kao i ostalih cesta koje svojom kvalitetom 
kolnika ne odgovaraju za sigurnost prometa. 
Realizacija svih tih spomenutih dionica će započeti u 2020. godini, te se nada da će se radovi 
i završiti. 
 
PREDSJEDNIK zahvaljuje ravnatelju ŽUC-a Zgrabliću i daje točku na glasanje. 
 



                                                             
 

Skupština Istarske županije nakon kraće rasprave, JEDNOGLASNO donosi  
 

ZAKLJUČAK 
 o davanju suglasnosti na prijedlog Financijskog plana Županijske uprave za ceste 

Istarske županije za 2020. godinu 
 

 
AD – 12 

Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 
stranaka iz Proračuna Istarske županije za 2020. godinu 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije sa 34 glasa ZA, 2 
glasa PROTIV i bez SUZDRŽANIH glasova, donosi  
 

ODLUKU 
 o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih stranaka iz 

Proračuna Istarske županije za 2020. godinu 
 
 
 

AD – 13 
Prijedlog Odluke o otpisu poreznog duga s osnova županijskih poreza za koji 

je utvrđena zastara prava na naplatu porezne obveze i kamata na dan 01. 
siječnja 2019. 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije sa JEDNOGLASNO, 
donosi  
 

ODLUKU 
 o otpisu poreznog duga s osnova županijskih poreza za koji je utvrđena 

zastara prava na naplatu porezne obveze i kamata na dan 01. siječnja 2019. 
 
 

AD – 14 
Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o mjerilima za određivanje plaće župana 
i zamjenika župana, te službenika i namještenika u upravnim tijelima Istarske 

županije 
 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije sa JEDNOGLASNO, 
donosi  
 

ODLUKU 
 o izmjenama Odluke o mjerilima za određivanje plaće župana i zamjenika 
župana, te službenika i namještenika u upravnim tijelima Istarske županije 

 
 
 

AD – 15 
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i 

socijalno blagostanje Istarske županije za 2020. godinu  
 



                                                             
 

Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije sa JEDNOGLASNO, 
donosi  
 

ODLUKU 
 o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i socijalno 

blagostanje Istarske županije za 2020. godinu  
 

 
AD – 16 

Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske 
županije za 2020. godinu 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije sa 33 glasa ZA, 2 
glasa PROTIV i 1 SUZDRŽANIM glasom, donosi  
 

PLAN 
 davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske županije za 

2020. godinu 
 
 

AD – 17 
Prijedlog Srednjoročnog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na 

području Istarske županije za razdoblje od 2020. do 2023. godine  
 

Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije sa 33 glasova ZA, 2 
glasa PROTIV i 1 SUZDRŽANIM glasom, donosi  
 

SREDNJOROČNI PLAN 
davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske županije za 

razdoblje od 2020. do 2023. godine 
 

AD – 18 
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Komunikacijske strategije za postupak izrade i 
provedbe Plana razvoja Istarske županije za razdoblje od 2021. do 2027. godine 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije sa 32 glasa ZA,  bez 
glasova PROTIV i 2 SUZDRŽANA glasa, donosi  

 
ODLUKU 

 o prihvaćanju Komunikacijske strategije za postupak izrade i provedbe Plana 
razvoja Istarske županije za razdoblje od 2021. do 2027. godine 

 
 

AD – 19 
Program rada Savjeta mladih Istarske županije za 2020. godinu 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, 
usvaja 

 
PROGRAM RADA  

Savjeta mladih Istarske županije za 2020. godinu 
 



                                                             
 

 
AD – 20 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Zavoda za 
hitnu medicinu Istarske županije  

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, 
donosi 

ODLUKU 
 o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Zavoda za hitnu medicinu 

Istarske županije  
 

 
AD – 21 

Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o kriterijima za određivanje 
zakupnine za poslovni prostor Istarskih domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji 

se daje u zakup za obavljanje zdravstvene zaštite u mreži javne zdravstvene 
službe uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu tehniku  

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, 
donosi 

 
ODLUKU 

 o izmjeni i dopuni Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni 
prostor Istarskih domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za 
obavljanje zdravstvene zaštite u mreži javne zdravstvene službe uključujući 

ljekarničku djelatnost i dentalnu tehniku  
 
 

AD – 22 
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionaru Tomislavu Ružiću za 

promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost dentalne 
zdravstvene zaštite  

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije sa JEDNOGLASNO, 
donosi 

 
ODLUKU 

o davanju suglasnosti koncesionaru Tomislavu Ružiću za promjenu prostora 
obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost dentalne zdravstvene zaštite  

 
 

AD – 23 
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Pisma namjere o suradnji na kandidaturi za 
titulu Europske prijestolnice kulture za 2025. g. u Republici Sloveniji naziva 

„Piran-Pirano 4 Istria 2025“  
 

 
PREDSJEDNIK poziva pročelnika Vladimira Torbicu da iznese kratko obrazloženje. 
 
VLADIMIR TORBICA, pozdravlja sve prisutne. Općina Piran, u partnerstvo s Općinom Koper, 
Općinom Izola i Općinom Ankaran kandidira se za Europsku prijestolnicu kulture 2025.g., kao 
predstavnik Republike Slovenije. 



                                                             
 

Kandidatura naziva Piran - Pirano 4 Istria 2025 temelji se na međudržavnoj i međuregionalnoj 
suradnji u kulturi. Grad Trst prihvatio je biti partner u kandidaturi te se Pismo namjere ponudilo 
na potpis i gradovima zapadne obale Istre obzirom da će jedna od poveznica u projektima i 
programima biti i more. 
Pismo namjere upućeno je Gradovima Bujama, Umagu, Novigradu, Poreču,  Rovinju,  
Vodnjanu i Puli kao i Istarskoj županiji. 
Ukoliko kandidatura Općine Piran bude odabrana za slijedeću fazu vrednovanja, konkretniji 
razgovori s njihovim predstavnicima o programima i projektima održali bi se tijekom mjeseca 
ožujka i travnja 2020. godine. 
Potpisivanjem navedenog Pisma namjere Istarska županija ne preuzima nikakve obveze nego 
podržava namjeru Općine Piran da postane Europska prijestolnica kulture 2025. 
 
PREDSJEDNIK je mišljenja da je ova inicijativa dobra, da se žici na granici suprotstavljamo 
suradnjom, te da je to jako dobra poruka i predlaže prihvaćanje ovog Prijedloga. 
 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 o prihvaćanju Pisma namjere o suradnji na kandidaturi za titulu Europske 

prijestolnice kulture za 2025. g. u Republici Sloveniji naziva „Piran-Pirano 4 
Istria 2025“  

 
 

AD – 24 
Izvješće o obavljenoj financijskoj reviziji Istarske županije za 2018. godinu 

 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, prima na znanje Izvješće o 

obavljenoj financijskoj reviziji Istarske županije za 2018. godinu 
 

 
AD – 25 

Prijedlog Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini 
paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove u IŽ za 2021. godinu 

 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pozdravlja sve prisutne. Temeljem Zakona o turističkoj 
pristojbi i Pravilnika o najnižem i najvišem iznosu turističke pristojbe Skupština Istarske 
županije treba donijeti predloženu Odluku o visini turističke pristojbe za područje Istarske 
županije za 2021. godinu, a na prijedlog Turističkih zajednica jedinica lokalne samouprave. 
Obzirom da je s  nama direktor Turističke zajednice IŽ Denis Ivošević koji je zajedno sa 
svojim timom koordinirao i prikupljao te iznose, predlaže da iznese pojašnjen 
 
DENIS IVOŠEVIĆ, pozdravlja sve prisutne u ime Turističke zajednice Istarske županije. Ova 
se Odluka donosi već sada, kako bi se turistička destinacija i turistički sektor pripremio sa 
cijenama kada izlazi na turističko tržište prema turističkim partnerima, te kako bi se na 
vrijeme odredile relevantne cijene. 
Kao što procedura nalaže, Turistička zajednica je koordinirala procesom cijelog postupka. 
Imali smo jednu koordinaciju direktora turističkih zajednica, gdje je jedna od tema bila 
najniža i najviša razina iznosa po različitim kategorijama. 
U koordinaciji s Upravnim odjelom za turizam IŽ definirali smo koji je krajnji rok za 
prikupljanje svih mišljenja lokalnih turističkih zajednica, obzirom da prema zakonu ta se 
mišljenja moraju usvojiti do 31. siječnja 2020. godine. Kako je ovo zadnja Skupština u tom 



                                                             
 

roku dogovoreno je da svi pristigle materijale i prijedloge dostavimo u Upravni odjel za 
turizam do 25. studenoga 2019. godine, nakon čega je izvršena procedura prosljeđivanja 
relevantnim tijelima, te na kraju prema ovoj Skupštini. 
Ono što je poznato i što želim ukratko naznačiti da je ovo jedan od prijedloga 
decentralizacije, međutim napravljen je na dosta nespretan način jer jedino što stoji fiksno 
kao odrednica za donošenje svega toga je Pravilnik koji donosi ministar turizma sa najnižim i 
najvišim iznosima po različitim kategorijama. Definiran je rok do kada se to treba donijeti, 31. 
siječnja 2020. godine, međutim cijeli postupak koji je vrlo bitan nije definiran, već je samo 
naznačeno da lokalna turistička zajednica mora donijeti mišljenje o najnižem i najvišem 
iznosu po različitim kategorijama. 
Turistička zajednica IŽ je polovicom 10. mjeseca uputila dopis svim lokalnim turističkim 
zajednicama koji su krajnji rokovi za dostavu mišljenja, u međuvremenu je održana i jedna 
koordinacija na tu temu, tako da su sva pristigla mišljenja dostavljena Upravnom odjelu za 
turizam IŽ, s time da je bio prijedlog da oni koji ne mijenjaju ništa, ne moraju dostavljati 
nikakvo mišljenje. 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje Denisu Ivoševiću i otvara raspravu po Klubovima. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, Klub SDP.HSU-SDSS), pohvaljuje napore Turističke zajednice IŽ i 
Upravnog odjela za turizam IŽ, kojima zasigurno nije bio lak zadatak prikupljanja i 
koordiniranja svih podataka. 
Osobno smatra a i na Klubu je rečeno da je zaista ovaj Zakon napravljen „navrat-nanos“, a 
ne želi umanjiti važnost vijećnika, međutim ne zna zašto je uopće određeno da o ovome 
suglasnost daje Skupština. To bi trebalo biti Turističko vijeće Istarske županije u kojem sjede 
stručni ljudi koji bi trebali dati mišljenje na ovakve odluke. 
Dobili smo neka od obrazloženja, međutim nedovoljna, svi su slali iste „šprance“. 
Konkretno nije jasno zašto je Barban dignuo pristojbu na 500 kuna za OPG-ove ili 
ugostiteljske usluge u domaćinstvu. 
Zatim navodi da je potpuno suludo i smiješno da će općina Funtana i općina Vrsar imati u 
jednom kampu različite iznose pristojbi, iako se tu radi o jednom privatnom subjektu koji je 
vlasnik kampa, tu će biti veliki problem za goste kampa, za informacijski sustav. To je krajnje 
nepošteno i nekorektno da u istom kampu gost plaća različitu cijenu turističke pristojbe. 
Osobno je mišljenja i predlaže da danas donesemo odluku s izuzetkom odluke tih dviju 
općina, da ih se još jednom pozove na koordinaciju, te predlaže da se donese ili cijena 9 
kuna ili da prolongiramo donošenje odluke za te dvije općine dok se oni sami ne dogovore 
oko iznosa. 
 
SANDRO JURMAN, Klub HNS-ISU-HSLS-ZELENI), pozdravlja sve prisutne.  Slaže se da je 
Zakon u mnogočemu nedorečen, međutim kada nam se spuštaju ovlasti za odlučivanje, 
onda ne poštujemo autonomiju. Slaže se da je možda trebalo biti definirano tijelo unutar 
turističke zajednice koje o tome odlučuje Mišljenja je da nije na ovoj Skupštini da odlučuje u 
ime općine Funtana, Vrsar, Kanfanar ili bilo koje općine, nego da poštuje njihove autonomne 
odluke, jer to su u najvećem dijelu prihodi lokalne samouprave.  
Svatko ima autonomiju voditi svoju fiskalnu politiku u dijelu u kojem mu to zakon dozvoljava. 
Možda je to trebalo dati na usvajanje općinskim i gradskim vijećima ali u svakom slučaju nije 
na turističkom vijeću turističke zajednice jer njega čine u načelu zainteresirani iz nekih drugih 
branši, a ne oni koji vode računa oko fiskalne politike lokalne samouprave. Zbog toga dobro 
je da to donaša neko predstavničko tijelo, možda je moglo biti spušteno na razinu općina i 
gradova. Apsolutno je protiv da se ulazi u autonomiju jedinica lokalne samouprave u onom 
dijelu u kojem im zakon dozvoljava. 
 
Pojedinačna rasprava 



                                                             
 

 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, ne zna da li smo svi svjesni da se drugi smiju toj situaciji koja je 
nastala u Funtani i Vrsaru. Građani koji žive na području ovih općina su protiv takve odluke 
da imamo različite cijene. Slaže se da mi ne možemo ulaziti u autonomiju, ali zakon je takav 
kakav je. Ako je autonomija to da mi samo dižemo ruke bez da pročitamo materijale, onda 
trebamo biti suglasni sa svime. I dalje je osobno stava, a isto takav stav ima i Klub, da će biti 
suzdržani ako općina Funtana i Vrsar ostanu pri ovakvom prijedlogu različite turističke 
pristojbe. 
 
SANDRO JURMAN, HSLS, (replika) isto je protiv toga da se samo dižu ruke bez da se čita  
materijal. Nužno je da se materijali čitaju i to s razumijevanjem. Osobno je kreirao dio ove 
odluke jer u nedostatku tumačenja kao predsjednik Turističke zajednice Općine Kanfanar 
dao je mišljenje na ono što je predloženo za Kanfanar. 
Općina Kanfanar se odlučila za minimalni iznos jer želi poticati razvoj turizma i ne želi 
fiskalno opterećivati građane preko određene mjere, ali otkud nama pravo da naredimo 
Funtani i Vrsaru da usklade odluke i da imaju isti iznos. Vjerojatno nemaju niti istu visinu 
komunalne naknade, doprinosa, prireza niti mnogih drugih davanja koji su u ingerenciji 
lokalne samouprave. 
Osobno je za povećavanje prava lokalne samouprave, nikako za smanjivanje. 
 
PREDSJEDNIK, izražava žaljenje da se te dvije općine nisu dogovorile, ali nije naše da 
presuđujemo. Problem je njihov, moraju ga riješiti. Kada budu predložili izmjenu mi ćemo 
prihvatiti, međutim ne možemo kočiti sve ostale i ne donijeti ovu odluku za koju smo po 
zakonu nadležni. 
 
VANDA POROPAT, IDS, dolazi iz turističke firme koja se nalazi i u Vrsaru i u Rovinju. Misli 
da će možda tu nastati najveći problem zato što će gosti plaćati različite iznose u Vrsaru i 
Rovinju. Možda bi morali još jedanput razmotriti tu cijenu, obzirom da je firma u oba dva 
grada. 
 
 
PREDSJEDNIK, da li je netko u dva grada, svaki ima svoje cijene, to je stvar politike firme. 
Problem je kod Vrsara i Funtane jer imaju jedan zajednički kamp. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP (replika), prije sjednice Odbora za gospodarstvo i turizam i 
Odbora za financije, isto je bila takvog mišljenja i rekla je da nama vijećnicima i prošli puta ta 
odluka u rujnu bila takva, da smo je tako doživljavali, te da smo svi digli ruke i bili za, ne 
ulazeći previše u sadržaj. Međutim i sama pročelnica je naglasila, što se vidi iz zapisnika, da 
se općine nisu mogle dogovoriti i da se od ove Skupštine IŽ očekuje da bude nivelirajući 
faktor. Još jednom apelira na sve, ništa se bitno neće dogoditi ako prolongiramo donošenje 
odluke za Funtanu i Vrsar, jer ovo je zaista smiješno. 
 
PREDSJEDNIK, svaka čast svim pročelnicima i pročelnicama ali oni ne mogu odlučivati što 
će biti na Skupštini, pogotovo ne nivelirajući faktor, Skupština donosi odluke samostalno. 
 
ŽUPAN, ključna riječ je bila „dogovoriti se“, ali ne mi, oni. Znači, dogovoriti da, arbitrirati, ne. 
Mi nećemo nametnuti našu volju jedinicama lokalne samouprave, kao što bi htjeli u onom 
dijelu što je naša autonomija, da država se korektno ponaša prema nama kada je u pitanju 
naša autonomija. Prema tome, neka to djeluje pedagoški prema općini Funtana i Vrsar, da 
prihvaćamo njihove prijedloge s preporukom da se moraju dogovoriti. 
 



                                                             
 

PREDSJEDNIK zaključuje raspravu i daje točku na glasanje, sa preporukom općinama 
Funtana i Vrsar da se dogovore. 
 
Nakon rasprave i provedenog glasanja, Skupština Istarske županije sa 31 glasom ZA, 4 
SUZDRŽANA  glasa i bez glasova PROTIV, donosi 
 

ODLUKU 
 o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini paušalnog iznosa 

turističke pristojbe za općine i gradove u IŽ za 2021. godinu 
 

 
AD – 26 

Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa održavanja Sustava javnog 
navodnjavanja Valtura za 2020. godinu 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije  JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

 
ODLUKU 

 o prihvaćanju Programa održavanja Sustava javnog navodnjavanja Valtura za 
2020. godinu 

 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje direktoru Turističke zajednice Istarske županije na sudjelovanju 
kao i svima ostalima. 
Zaključuje posljednju sjednicu skupštine Istarske županije u ovoj godini.  
Hvala svima za rad i suradnju. 
Auguro a tutti un Buon Natale, želim svima dobar Božić i sretnu, uspješnu i zdravu novu 
godinu. 
Nakon sjednice poziva sve na zajednički domjenak. 
 
Sjednica je zaključena u 12,17 sati. 
 
 
Zapisnik vodila 
Mirela Udovičić 

PREDSJEDNIK SIŽ: 
 

VALTER DRANDIĆ 

 
 


